

**THE INFLUENCE OF SELF-CONFIDENCE ON FRENCH SPEAKING  
SKILLS OF CLASS XI STUDENTS OF SMAN 16 BANDARLAMPUNG IN  
THE ACADEMIC YEAR 2022/2023**

**ABSTRACT**

**By**

**Dilla Nurlela**

This study aims to determine the effect of self-confidence on French speaking skills. This research is a descriptive quantitative research conducted at SMA N 16 Bandarlampung using three types of research instruments namely questionnaires, tests and observations. Through the calculation of Pearson product moment correlation analysis, it is known that self-confidence can affect students' speaking ability. The value obtained is the calculated t value of 2.25 while the t table value is 1.699. Therefore, it can be concluded that  $t_{count} > t_{table}$  and states that the hypothesis in this study is accepted. The amount of influence given from the self-confidence variable to the French speaking ability variable is 13%, this is obtained through the calculation of the Coefficient of Determination formula.

Keywords: Influence, Self-Confidence, Speaking

**L'INFLUENCE DE LA CONFIANCE EN SOI SUR LES  
COMPÉTENCES ORALES EN FRANÇAIS DES ÉLÈVES DE LA CLASSE XI  
DE SMAN 16 BANDARLAMPUNG AU COURS DE L'ANNÉE SCOLAIRE  
2022/2023**

**ABSTRACT**

**Par**

**Dilla Nurlela**

Cette étude vise à déterminer l'effet de la confiance en soi sur les compétences orales en français. Il s'agit d'une recherche quantitative descriptive menée à SMA N 16 Bandarlampung à l'aide de trois types d'instruments de recherche, à savoir des questionnaires, des tests et des observations. Grâce au calcul de l'analyse de corrélation du moment produit de Pearson, on sait que la confiance en soi peut affecter la capacité d'expression orale des élèves. La valeur obtenue est la valeur  $t$  calculée de 2,25 alors que la valeur du tableau  $t$  est de 1,699. Par conséquent, on peut conclure que le compte  $t >$  la table  $t$  et que l'hypothèse de cette étude est acceptée. L'influence de la variable confiance en soi sur la variable capacité à s'exprimer en français est de 13%, ce qui est obtenu par le calcul de la formule du coefficient de détermination.

Mots-clés : Influence, confiance en soi, compétences orales.